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Beslutande ledamöter 

Tobias Ander (M) (ordförande) 
Margareta Carlsson (V) (vice ordförande) 
Caroline Elfors (M) 
Peter Strömberg (M) 
Caroline Carlvier (M) 
Annéa Ahlberg (M) 
Andreas Haaskjold (M) 
Diana Olsén (C) 
Anna Gunnarsson (C) 
Liselotte Laurén (C) 
Elin Nilsson (L) 
Ulrika Ingvarsson (KD) 
Berth Falk (S) 
Christina Kareliussen (S) 
Anette Bergdahl (S) 
Mikael Bergdahl (S) 
Pia Frohman (MP) 
Skyeler Palm (-) 
Kerstin Leijonborg (FL) 
Stefan Elfors (FL) 
Fredrik Haglund (M)  ersätter Carl 
Stöltenhielm (M) 
Britt Åhsling (M)  ersätter Lenita Birath (M) 
pga jäv 
Jonas Nilsson (S)  ersätter Yvonne Hagström 
(S) 
Linda Torége (S)  ersätter Håkan Trygg (S) pga 
jäv 
David Järn (C)  ersätter Annica Zetterholm (C) 
pga jäv 
Diana Steen (L)  ersätter Ann-Charlotte 
Kämpe-Larsson (L) pga jäv 
Joel Olsson (KD)  ersätter Jonas Hansen (KD) 
pga jäv 

Ersättare 

Olle Leijonborg (FL)
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§101 Dnr:KS 23-800 

Yttrande från socialnämnden med anledning av 
anmärkningar från revisionen i samband med 
årsredovisningen för 2023 samt beslut om eventuell 
anmärkning  
Sammanfattning av ärendet 

På kommunfullmäktiges sammanträde den 29 april 2024 behandlades årsredovisningen för Lekebergs 
kommun för 2023 samt revisorernas granskning av årsredovisningen. Kommunens revision har i sin 
revisionsrapport för 2023 riktat kritik mot barn- och utbildningsnämnden (BUN) samt socialnämnden 
(SON) utifrån hur verksamheten bedrivits under 2023. Revisionen riktar en anmärkning mot 
respektive nämnd utifrån bristande ekonomisk styrning samt för SON även bristande måluppfyllnad. 
Enligt kommunallagen 5 kap § 24 ska fullmäktige besluta om även fullmäktige ska rikta 
anmärkningen. Inför det ställningstagandet har barn- och utbildningsnämnden samt socialnämnden 
inkommit med yttranden. Kommunfullmäktiges presidium har berett frågan inför 
kommunfullmäktiges ställningstagande. Kommunfullmäktige minoritetsbordlade ärendet på sitt 
sammanträde den 17 juni 2024. 

Beslutsunderlag 

• §79 KF Yttranden från socialnämnden med anledning av anmärkningar från revisionen i 
samband med årsredovisningen för 2023 (KS 23-800-29) 

• Skrivelse från kommunfullmäktiges presidium angående revisorernas anmärkning mot 
barn- och utbildningsnämnden samt socialnämnden (147832) 

• Yttrande från socialnämnden till fullmäktige med anledning av anmärkning från revisorerna 
(KS 23-800-26) 

• §99 SON Yttrande till fullmäktige med anledning av anmärkning från revisorerna mot 
socialnämnden (KS 23-800-25) 

• §52 KF Revisionsberättelse och revisionsrapport 2023 Lekebergs kommun (KS 23-800-15) 
• Årsredovisning 2023 - Lekebergs kommun (KS 23-800-10) 
• Revisorernas redogörelse för år 2023 - signerad (KS 23-800-12) 
• Revisionsberättelse för år 2023 - signerad (KS 23-800-13) 
• Grundläggande granskning av styrelse och nämnder 2023 (KS 23-800-7) 
• Granskning av god ekonomisk hushållning 2023 (KS 23-800-9) 
• Auktoriserad revisors yttrande om årsredovisningens balansräkning, resultaträkning, 

kassaflödesanalys, drift- och investeringsredovisning samt noter (KS 23-800-8) 



 

PROTOKOLL 

 

DATUM 

 

 2024-09-23 

 

Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige ställer sig inte bakom anmärkningen mot socialnämnden för 2023. 

Yrkande 

Lenita Birath (M), Caroline Elfors (M), Peter Strömberg (S) yrkar bifall till kommunfullmäktiges 
presidiums förslag till beslut. 

Berth Falk (S) yrkar att kommunfullmäktige ställer sig bakom anmärkningen mot socialnämnden för 
2023. 

Anette Bergdahl (S), Pia Frohman (MP) yrkar bifall till Berth Falks (S) yrkande. 

Beslutsordning 

Ordföranden finner att det finns två förslag tillbeslut, kommunfullmäktiges presidiums förslag till 
beslut och Berth Falks (S) yrkande, och att de står mot varandra. 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunfullmäktiges presidiums 
förslag till beslut eller Berth Falks (S) yrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla 
kommunfullmäktiges presidiums förslag till beslut. 

Votering begärs och genomförs. Kommunfullmäktige godkänner följande omröstningsordning. Den 
som vill bifalla kommunfullmäktiges presidiums förslag till beslut röstar ja och den som vill bifalla 
Berth Falks (S) yrkande röstar nej. 

Caroline Elfors (M) Ja 

Peter Strömberg (M) Ja 

Caroline Carlvier (M) Ja 

Tobias Ander (M) Ja 

Annéa Ahlberg (M) Ja 

Andreas Haaskjold (M) Ja 

Ulrika Ingvarsson (KD) Ja 

Margareta Carlsson (V) Ja 

Kerstin Leijonborg (FL) Ja 

Stefan Elfors (FL) Ja 

Fredrik Haglund (M) Ja 



 

PROTOKOLL 

 

DATUM 

 

 2024-09-23 

 
Britt Åhsling (M) Ja 

Joel Olsson (KD) Ja 

Liselotte Laurén (C) Nej 

Diana Olsén (C) Nej 

Anna Gunnarsson (C) Nej 

Elin Nilsson (L) Nej 

Berth Falk (S) Nej 

Christina Kareliussén (S) Nej 

Anette Bergdahl (S) Nej 

Mikael Bergdahl (S) Nej 

Pia Frohman (MP) Nej 

Skyeler Palm (-) Nej 

David Järn (C) Nej 

Diana Steen (L) Nej 

Linda Torége (S) Nej 

Jonas Nilsson (S) Nej 

Med röstsiffrorna 13 för ja och 14 för nej har kommunfullmäktige beslutat att bifalla Berth Falks (S) 
yrkande.  

Jäv 

Lenita Birath (M), Harriet Östgren (M), Charlotta Stöltenhielm (M), Nina Dahlström (C), Annica 
Zetterholm (C), Anne-Charlotte Kämpe-Larsson (L), Jonas Hansen (KD), Medina Tulic (S), Håkan 
Trygg (S), och Fredrik Medin (-) anmäler jäv. 

Reservation 

Caroline Elfors (M), Peter Strömberg (M), Caroline Carlvier (M), Tobias Ander (M), Annéa Ahlberg 
(M), Andreas Haaskjold (M), Ulrika Ingvarsson (KD), Margareta Carlsson (V), Kerstin Leijonborg 
(FL), Stefan Elfors (FL), Fredrik Haglund (M), Britt Åhsling (M) och Joel Olsson (KD) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för kommunfullmäktiges presidiums förslag till beslut och med följande 
motivering: 
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"Alla som sitter i socialnämnden har ett kollektivt ansvar för nämndens verksamhet och det är en enig 
nämnd som står bakom yttrandet till kommunfullmäktige. Trots det väljer Liberalerna, 
Socialdemokraterna, Centerpartiet och de politiska vildarna att rikta en anmärkning mot 
nämnden. Fram till september 2023 var Liberalerna med i majoriteten i socialnämnden och efter att de 
valde att hoppa av styret har den sammansvetsade oppositionen, med Socialdemokraterna i spetsen, 
haft majoritet. Inte ett enda konkret åtgärdsförslag, för att nå en budget i balans, har dessa partier 
presenterat. 

Vi var en ny majoritet 2023 och fick ta ansvar för ett rejält underskott 9,9 miljoner. Grunden för 
underskottet under 2022 förklarar auktoriserade revisorn från PwC:                                 

Verksamheterna som redovisar underskott är LSS, hemtjänsten samt IFO. En förklaring till 
avvikelserna är ett ökat vårdbehov inom samtliga 3 områdena vilket medför ökade personalkostnader. 
Inom hemtjänsten är det även ett ineffektivt och kostnadsdrivande schema vilket lett till mycket 
vikarietimmar och övertid. 

Under slutet av 2022 har chefer rekryterats och rekrytering av chefer pågick på flera enheter under 
2023. Det har varit en tillförordnad socialchef, som rekryterades under det tidigare politiska styret, 
under större delen av 2023 som inte haft tillräcklig kompetens och erfarenhet av socialförvaltningens 
arbete. Rekrytering av en ny tillförordnad socialchef startade i försommaren och denne var på plats i 
slutet av 2023. 

Detta har haft en avgörande betydelse i arbetet att få en budget i balans och nå målen i MER-planen. 
Att arbeta med personalfrågor och schemaläggning kräver erfarna chefer på alla nivåer. Nämnden har 
haft en kontinuerlig dialog över de åtgärder som behöver vidtas och gjort yrkanden vilket återfinns i 
redovisningen från nämnden. Det är samtidigt en balans i vad förvaltningen mäktar med. Förändring 
tar tid om det ska vara hållbart över längre tid. 

Att notera är att förra mandatperioden hade Centerpartiet ordförandeskapet och styrde tillsammans 
med Socialdemokraterna. Då accepterades nämndens underskott och det har aldrig riktats någon 
anmärkning tidigare. 

Om revisorerna avser att rikta anmärkning ska de kommunicera detta med berörd nämnd samt med 
fullmäktiges presidium. Kommunikationen kan ske på olika sätt men måste vara tydlig och uppfattas 
av de granskade. Det är av vikt att kommunikationen dokumenteras. Någon sådan kommunikation har 
inte skett mellan revisorerna och socialnämnden. 

Viktigt att säga i sammanhanget är att det är lekmannarevisorerna som riktar anmärkningen, inte den 
auktoriserade revisorn från PwC. Det är alltså fritidspolitikerna som låter den nya nämnden ta smällen 
för ärvda underskott och åratal av dålig budgetdisciplin. 

Första året med nytt politiskt styre, ett ekonomiskt katastrofår för hela kommun-Sverige och ärvda 
underskott väljer alltså både de politiska revisorerna och även politikerna i oppositionssamarbetet att 
rikta en anmärkning mot socialnämnden. Utan annan motivering än underskott. Underskott som alla 
vet till stor del beror på faktorer utom den nytillträdda nämndens kontroll och som omöjligt kunnat 
lösas i en handvändning. 
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Värt att nämna är att revisionen själva gör ett underskott för året 2023 och även den Sydnärke-
gemensamma IT-nämnden, för andra året i rad. Men här väljer revisionen av oklar grund att inte rikta 
någon anmärkning vilket ger anledning att ifrågasätta revisionens syn på likabehandling. 

Arbetet i Socialnämnden som påbörjades under 2023 har nu under 2024 börjat ge resultat. 
Underskottet har minskat och i internkontrollrapporter och delårsrapporten kan utläsas högre 
måluppfyllelse. 

Den sammantagna redovisningen visar på ett aktivt arbete av nämnd tillsammans med förvaltningen 
och att åtgärder vidtagits. Därmed finns det inga skäl att rikta anmärkning mot socialnämnden." 

Beslut 

Kommunfullmäktige ställer sig bakom anmärkningen mot socialnämnden för 2023. 

Ajournering 

Sammanträdet ajourneras kl. 18:55 

Sammanträdet återupptas kl. 19:10 

Susanna Göransdotter 
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